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|| روزنامه جوان |  شماره 4943  1438 مح��رم   25  |  1395 آب��ان   6 پنج ش��نبه  نتيجه خصوصي سازي چه شد 
عده اي سودجو مطالبات سازمان 
خصوصي سازي را نمي دهند   

گويا سازمان خصوصي سازي بابت واگذاري شركت هاي دولتي كه 
حاصل دهها سال انباشت ثروت ملت ايران بوده است،  از خريداران 
طلب هنگفتي دارد كه برخي خريداران شركت هاي دولتي به رغم 
اخراج كارگران شركت، فروش اموال و دارايي هاي شركت باز هم از 
باز پرداخت بدهي خود به سازمان خصوصي سازي سر باز مي زنند. 
به گزارش »جوان«، بيش از 100هزار ميليارد تومان از اموال و دارايي هاي 
متعلق به ملت ايران تحت قالب شركت ها طي سال هاي گذشته به فروش 
رسيده، اين در حالي است كه كارگراني كه در رهگذر خصوصي سازي 
شركت ها به اصطلاح به بخش خصوصي يا خصوصي نماها واگذار شد از 
خصوصي سازي خاطره بدي به همراه دارند و در اين بين مشخص نيست 
به واقع به رغم فروش دهها هزار ميليارد تومان از دارايي هاي ملت ايران، 
نتيجه خصوصي سازي شركت ها چه بوده و آيا به رشد و تقويت و پيشرفت 

شركت ها منتج شده است ياخير؟
مشخص نيست كه چرا خود سازمان خصوصي سازي و همچنين وزارت 
اقتصاد و مجلس شوراي اسلامي يا نهادهاي نظارتي چرا در رابطه با نتايج 
واگذاري شركت هاي دولتي به ساير بخش ها گزارش مبسوطي را منتشر 
نمي كنند تا ملت ايران متوجه شوند كه واگذاري هايي كه انجام گرفته 
به چه نتيجه اي منتج شده است. گفتني است چندي پيش علي ربيعي 
وزير كار عنوان داشت كه در اثر خصوصي سازي شركت ها عده زيادي كار 
خود را از دست دادند و نتيجه خصوصي سازي بيكاري بود. از سوي ديگر 
يك منبع آگاه در همين ارتباط به روزنامه »جوان« گفت: طلب سازمان 
خصوصي سازي از خريداران شركت هاي دولتي رقم قابل ملاحظه اي 
است كه مسئولان كنوني بايد رقم آن و نام شركت ها را رسانه اي كنند تا 
مردم متوجه شوند كه عده اي از خريداران به رغم انتفاي قابل ملاحظه از 

اين واگذاري ها پول بيت المال را نيز پرداخت نمي كنند. 
وي كه نخواست نامش فاش شود عنوان داشت: مقام معظم رهبري در 
سياست هاي كلي اصل 44 شروط و الزاماتي را براي خصوصي سازي ها 
و واگذاري ش��ركت هاي دولتي عنوان داش��ته بود ك��ه وزارت اقتصاد 
و همچنين س��ازمان خصوصي س��ازي در هر دوره اي متأسفانه توجه 

چنداني به شروط واگذاري شركت هاي دولتي نداشته است. 
وي گفت: اصلًا اساس خصوصي سازي در اقتصاد ها رشد كارايي و بهره وري 
در شركت هاست اما متأسفانه در شرايطي كه خصوصي سازي مي توانست 
منشأ خير در اقتصاد باشد منشأيي شر ش��د كه دليل اين امر بي توجهي 
متوليان واگذاري شركت ها به سياست هاي كلي ابلاغي از سوي مقام معظم 
رهبري در مورد خصوصي سازي بود. وي افزود: اشخاص حقيقي و حقوقي 
زيادي در رهگذر خصوصي س��ازي در ايران به ثروت هاي كلان و نجومي 
دست يافتند و به رغم انتفاع از اين محل اقساط شركت خريداري كرده را از 
سازمان خصوصي سازي به اين سازمان پرداخت نمي كنند و دست سازمان 
خصوصي س��ازي هم در واقع به جايي بند نيست و خريداران شركت هاي 
دولتي به كمك اتاق بازرگاني تلاش مي كنند تا پرداخت هاي خود را كاهش 
يا به زمان آتي موكول كنند. وي گفت: اميد است خصوصي سازي در كشور 
مورد آسيب شناسي قرار گيرد زيرا شركت هاي واگذار شده در اين رهگذر 
حاصل انباش��ت دهها س��ال ثروت ملت ايران بود كه به دليل كوتاهي در 

واگذاري صحيح اين شركت ها به جيب افراد حقيقي و حقوقي رفت.

 ستاد مبارزه با قاچاق كالا 
چرا در بازار دنبال قاچاق است، سري به گمرك بزند 

 حقيقي براي مبارزه با قاچاق كالا 
به فضاي مجازي زد   

رئي�س س�تاد مرك�زي مب�ارزه ب�ا قاچ�اق كالا و ارز در حال�ي 
از تش�كيل اداره مب�ارزه ب�ا قاچ�اق كالا در فضاي مج�ازي خبر 
داده اس�ت كه اگر اين س�تاد تمامي كارهاي خود را كنار بگذارد 
و فق�ط روي برطرف ك�ردن فس�اد در گم�ركات كش�ور تمركز 
كند در يك س�ال قاچ�اق بي�ش از 50 درص�د كاه�ش مي يابد. 
رئيس س��تاد مركزي مبارزه با قاچاق كالا و ارز در نشس��ت تخصصي 
دبيران كميس��يون هاي برنامه ريزي، هماهنگي و نظارت بر مبارزه با 
قاچاق كالا و ارز استان هاي سراسر كش��ور، با بيان اينكه عرضه كالا از 
سطح فيزيكي به فضاي مجازي منتقل شده است، گفت: براي كنترل 
قاچاق در فضاي مجازي، اداره مب��ارزه با قاچاق كالا در فضاي مجازي 
راه اندازي مي ش��ود تا با همكاري پليس فتا، وزارت اطلاعات و س��اير 

دستگاه هاي ذي ربط با عرضه قاچاق در فضاي مجازي مقابله شود. 
در حالي كه در تمامي كشورهاي توسعه يافته مجموعه اي كه مسئول 
مبارزه با كالاي قاچاق و ارز است مبادي رسمي را به شدت تحت نظارت 
دارد تا اصلًا كالايي وارد كشور نشود كه بخواهند ميليارد ها تومان براي 
جمع آوري اين كالا ها از سطح بازار هاي داخلي هزينه كنند، ستاد مبارزه 
با قاچاق كالا و ارز ايران، مبادي رس��مي كه بيش از 50 درصد كالاي 
قاچاق از اين مبادي وارد كشور مي شود را به طور كلي رها كرده و در كف 

بازارهاي حقيقي و مجازي به دنبال كالاي قاچاق مي گردد. 
 بي شك براي مبارزه با قاچاق كالا و ارز بهتر است مبادي رسمي كالا مورد 
نظارت شديد قرار بگيرد تا اصلًا كالاي قاچاق وارد كشور نشود كه بخواهيم 
در س��طح بازار ميلياردها دلار كالاي قاچاقي كه وارد كش��ور مي شود را 
جست وجو كنيم. به نظر مي رسد س��تاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز عزمي 
ندارد تا به يكباره ريشه كالاي قاچاق را از ايران بكند كه تبلور اين ادعا را 
بايد در سخناني كه رئيس ستاد مبارزه با قاچاق كالا و ارز در ابتداي مهر 
ماه سال 95 اظهار داشته بود جست وجو كرد. حبيب الله حقيقي براساس 
برنامه ريزي صورت گرفته اين ستاد ابراز اميدواري كرده بود هرسال بتوانند 
حجم قاچاق را حداقل 15درصد كاهش دهند تا پس از يك دوره پنج ساله 
شاهد كاهش 75 درصدي حجم قاچاق در كش��ور باشيم. از سوي ديگر 
مسعود كرباس��يان رئيس كل گمرك جمهوري اسلامي ايران در حاشيه 
هفتمين اجلاس رؤس��اي  كل گمركات عضو اكو پيش بيني كرده بود كه 
سال 95 واردات كالا به صورت قاچاق كه در سال 94 در حدود 16ميليارد 
دلار بود به يكباره به 6ميليارد دلار برسد كه بايد ديد منشأ اين رؤياپردازي 
رئيس گمرك كه بي شك نمي تواند بگويد از كالاهاي قاچاق بي اطلاع است، 
چيست و جا دارد رئيس ستاد مبارزه با قاچاق كالا در رابطه با اين پيش بيني 
يا همانطور كه گفته شد رؤيا پردازي رئيس كل گمرك واكنش نشان دهد، 
البته بايد عنوان داشت كه كليد مبارزه با قاچاق كالا و ارز در كشور به نظر 
مي رسد در دست مسعود كرباسيان رئيس كل گمرك است زيرا اگر وي 
اراده كند حجم قاچاق را مي تواند كاهش دهد زيرا گفته ش��ده كه عمده 

كالاي قاچاق از گمركات رسمي كشور وارد مي شود.

كنگره ملي عملياتي كردن اقتصاد اسلامي در بستر اقتصاد ايران

محسن رضايي: 37 سال است كه اقتصاد ايران با ترديد جلو می رود
عبداللهی: ما نبايد »زيردست« خارجی ها باشيم

مصباحی مقدم: بحرانی عظيم از دل بانک ها بيرون می زند

هادی  غلامحسینی

هادی  غلامحسینی

دولت بخشنامه ممنوعيت واردات كالاي 
امريكايي را نقض كرد

ورود آیفون امریکا رسمی مي شود!

رئيس اتحاديه صن�ف دس�تگاه هاي مخابراتي در حال�ي از ورود 
رس�مي گوش�ي تلفن آيفون از هفت�ه آينده ب�ه بازار اي�ران خبر 
داده اس�ت ك�ه طب�ق تأكي�د مق�ام معظ�م رهب�ري واردات 
كالا از امري�كا مج�از نيس�ت و دول�ت ني�ز پي�ش از اي�ن عنوان 
داش�ته بود ك�ه بخش�نامه ممنوعي�ت ثب�ت س�فارش كالاهاي 
امريكاي�ي را ب�ه س�ازمان توس�عه تج�ارت اب�لاغ كرده اس�ت. 
به گزارش »جوان«، واردات گوش��ي تلفن آيفون در حالي در وزارت 
صنعت ثبت سفارش شده است كه طبق سخنان مسئولان، نمادهاي 
امريكايي حق ورود به ايران را ندارند. مقام معظم رهبري در مهر 94 
خطاب به رئيس جمهور نامه اي به رش��ته تحري��ر درآوردند مبني بر 
جلوگيري از واردات كالاهاي امريكايي در دوره پسابرجام. اين تذكر 
رهبر معظم انقلاب بس��يار اهميت دارد، زيرا اين احتمال وجود دارد 
كه برخي افراد به بهانه اجراي برجام، ب��ه دنبال احياي روابط تجاري 
ايران و امريكا باشند كه مشخص است چنين رابطه اي راهي براي نفوذ 

امريكا به ايران است. 
در راس��تاي نامه رهبر انقلاب وزير صنعت، معدن و تجارت در نامه اي 
به معاونان و رؤس��اي س��ازمان هاي صنعت، معدن و تجارت استان ها 

ممنوعيت واردات كالاي مصرفي از امريكا را رسماً ابلاغ كرد. 
متن بخشنامه محمدرضا نعمت زاده به اين شرح بود: با توجه به تأكيد مقام 
معظم رهبري در انتهاي نامه روحاني رئيس جمهور محترم، در مورد توجه 
جدي به امر اقتصاد مقاومتي و ضرورت تقويت توليد ملي و نيز مراقبت بر 
جلوگيري از واردات بي رويه و به خصوص پرهيز از وارد كردن هرگونه مواد 
مصرفي از امريكا، لازم است كليه معاونان و رؤساي سازمان ها ضمن تلاش 
در تقويت توليد ملي از واردات كالاهاي مصرفي امريكا جلوگيري نموده و 
اجازه عرضه كالاهاي مصرفي امريكا را كه جنبه نمادين حضور امريكا در 
كشور مي باشد، ندهند. گفتني است اين بخشنامه در تاريخ 9 آبان ماه 94 
خطاب به قائم مقام وزير در امور تجارت و معاون امور اقتصادي و بازرگاني، 
معاون طرح و برنامه، معاون امور صنايع، رئيس سازمان توسعه تجارت 
و رؤساي سازمان هاي صنعت، معدن و تجارت صادر شده است. سازمان 
توسعه تجارت ايران با صدور بخشنامه اي به سازمان هاي صنعت، معدن 
و تجارت استان ها فهرست دهها قلم كالاهاي ممنوعه مصرفي وارداتي از 
امريكا را اعلام كرده بود. حال در چنين شرايطي يا نام گوشي هاي آيفون 
امريكايي در ليس��ت كالاهاي ممنوعه نبوده كه وزارت صنعت واردات 
چنين كالاهايي را ثبت سفارش كرده است يا اينكه اصلًا وزارت صنعت 

اعتقادي به ممنوعيت واردات از امريكا ندارد. 
رئيس اتحاديه صنف دستگاه هاي مخابراتي گفت: شماري از شركت هاي 
ايراني كه در هفته هاي اخير از سوي وزارت صنعت، معدن و تجارت براي 
واردات رسمي گوش��ي تلفن همراه آيفون مجاز ش��ناخته شده بودند 
نسبت به ثبت سفارش واردات اقدام كرده اند و نخستين محموله رسمي 

اين نوع گوشي هفته آينده وارد كشور خواهد شد.

كنگره ملي عملياتي كردن اقتصاد اسلامي در 
بستر اقتصاد ايران؛ كنگره اي كه محسن رضايي 
از لزوم مديريت جهادي گفت و فرمانده قرارگاه 
سازندگي خاتم الانبيا)ص( به قراردادها پرداخت. 
به گزارش »جوان«، دبير مجمع تشخيص مصلحت 
نظام در اين كنگره گفت: 37 سال است كه اقتصاد 
ايران با ترديد جل��و می رود و ريل اقتص��اد ايران و 
نظم اقتص��ادي آن بايد تغيير كند. سياس��ت هاي 
رهبري اگر در طريقت��ي غيراجرايي ش��ود، ابتدا 
به حاش��يه مي رود و بعد از آن فراموش مي ش��ود. 
در 25 س��ال اخير كره جنوبي از ما جلو زده است. 
اگر سياس��ت هاي رهبري در موضوعات اقتصادي 
اجرايي مي شد، وضع اقتصاد ما 10 برابر بهتر مي بود. 
عملياتي ش��دن اقتصاد مقاومتي از طريق غلبه بر 
موانعي كه در داخل داريم مقدور است و راه عملياتي 
كردن اقتصاد اسلامي از يك برنامه نمي گذرد. از دل 
يك نهضت مي گذرد كه برنامه هايي در دل آن است. 
اين اس��تاد اقتصاد در ادامه به اولويت هاي اقتصاد 
اسلامي و مقاومتي اش��اره كرد و گفت: در سبك و 
الگوي اقتصادي بنگاه در اولويت نيس��ت. منطقه، 
ش��هر و روس��تا اهميت دارد. با مديريت جهادي و 
ارزش هاي اس��لامي مي توانيم راه عملياتي شدن 
اقتصاد را طي كني��م. در اين راه موانع��ي كه دارد 
مقاومت مي كن��د را بايد برطرف كني��م. اين يك 
جنگ نرم در مقابل اقتصاد اسلامي است كه منتظر 

اتصال به سرمايه داري غرب است. چه 700 ميليارد 
دلار درآمد باشد، چه نباش��د، ترديد، اقتصاد ايران 
را نگه داشته اس��ت. در مديريت جهادي و انقلابي 
مي تواند اين راه را ريل گذاري جديدي انجام بدهد 
تا اقتصاد ايران به شكوفايي برسد و اقتصاد اسلامي 

عملياتي بشود. 
   مخالف حضور خارجی ها نيستيم

فرمانده قرارگاه خاتم الانبيا هم به عنوان سخنران 
ديگر اين كنگره با بيان اينك��ه جوان تحصيلكرده 
ايران اسلامي زير مجموعه خارجي ها شود براي ما 
ننگ است، گفت: در واقع ما با آنها همكاري مي كنيم 
اما اينكه ليدر و رهبري كنسرسيوم چه كسي باشد 
يك بحث جداست. عبادالله عبداللهي به قراردادهاي 
IPC اشاره كرد و گفت: گاهي تكنولوژي وجود دارد 
اما بايد ارتقا يابد كه براي ارتقا بايد از علم روز استفاده 
كرد، اما پايه اين تكنولوژي در كش��ور وجود دارد و 
اگر ما در بحث قراردادهاي نفتي در توسعه ميادين 
يا افزايش بازيافت مشكلاتي داريم، به معناي اين 
نيس��ت كه نمي توانيم اين كار را انج��ام دهيم. ما 
مخالف حضور خارجي ها نيستيم اما اين ارتباطات 
بايد اصولي و تعريف شده باشد و قرارگاه خاتم براي 
همراهي با خارجي ها آمادگي دارد، اما در بخش اجرا 
و مهندسي بايد ابتكار عمل در دست جوانان ايراني 

باشد نه اينكه زيرمجموعه خارجي ها شويم. 
فرمانده قرارگاه خاتم الانبيا با بيان اينكه ايراداتي 

گرفته مي شود كه چرا نيروهاي نظامي به كارهاي 
عمراني و صنعت��ي ورود پيدا مي كنن��د، گفت: 
مطالعه تاريخ نش��ان مي دهد كه پ��س از جنگ 
جهاني اول كشورهاي چين، كره،  فرانسه و امريكا 
از توان نيروهاي نظامي استفاده كردند و در حال 
حاضر نيز قرارگاه خاتم ظرفيت هايي را در كارهاي 

عمراني و صنعتي برعهده دارد. 
فرمانده قرارگاه خاتم الانبيا با بيان اينكه در گذشته 
تمام س��اخت هاي عمراني و ع��ادي و نه صنعتي و 
پالايشگاه هاي بزرگ كش��ور در اختيار خارجي ها 
بود، گفت: در اين مورد مي توان به س��د لار اش��اره 
كرد كه آب ش��رب تهران را تأمين مي كند و داراي 
ظرفيت بيش از يك ميليارد است اما طبق بررسي ها 
تمام اين آب از زير س��د هدر مي رود. براي ساخت 
اين س��دها به ايراني ها نه تنها اجازه ورود به سايت 
داده نشد بلكه در طراحي، ساخت و بهره برداري نيز 
اين اجازه ها داده نشد اما امروزه به خواست خداوند 
و همت جوانان عزيز ايراني، در ساخت بزرگ ترين 
پالايشگاه هاي گازي و نفتي رتبه اول را دارا هستيم 
و هيچ نيازي به دانش فني براي ساخت پالايشگاه 
نيست. عبداللهي ادامه داد: وقتي اين ماده به وجود 
آمد بايد در پالايشگا ه هاي گازي محصولاتي مانند 
نفتا، گازوئيل و بنزين را توليد كند كه در اين راستا 
بزرگ ترين پالايشگاه خاورميانه به ابعاد 700 هكتار 
در بندرعباس توس��ط قرارگاه خاتم الانبيا ساخته 

مي ش��ود و طي دو هفته گذش��ته واحد تقطير آن 
راه اندازي شد و تا پايان سال حتماً بنزين به كشور 
مي دهد. فرمانده قرارگاه خاتم الانبيا با بيان اينكه 
اين پالايشگاه توس��ط جوانان ايراني ساخته شده 
و نشان دهنده توانمندي كشور است، گفت: امروزه 
بزرگ ترين ثروت هر كش��ور نيروي انساني است و 
10 ميليون فرد تحصيلكرده، 4 ميليون دانش��جو 
و دهها ميلي��ون فرد با تجربه داريم ك��ه بايد مورد 

توجه قرار گيرد. 
عبدالله��ي تأكيد ك��رد: امروزه ت��لاش مي كنيم 
س��رمايه گذار را از خارج بياوري��م، در حالي كه در 
كش��ور ما حدود 1/2 تريليون پول در دست مردم 
است كه اگر يك منبع قابل اعتماد در كشور وجود 
داشته باش��د ديگر س��رمايه گذاران اين پول ها را 
در بانك س��رمايه گذاري نمي كنند ب��ه طور مثال 
در پ��روژه ميعانات گازي بندرعباس، بس��ياري از 
دس��تگاه ها س��هم دارند، يك پذيره نويسي براي 
فروش سهام انجام شد كه در عرض 30 ثانيه 300 

ميليارد تومان توسط مردم خريداري شد. 
    بحران عظيم در بانك ها

عضو هيئت علمي دانش��گاه امام ص��ادق)ع( هم 
در س��خنراني خود گفت: اگرچه م��ا منتقد نظام 
س��رمايه داري غرب و موضوع وال استريت و غيره 
هستيم اما ادامه وضعيت فعلي موجب مي شود اين 
قضايا نيز در ايران عمق پيدا كند كه نيازمند يك 

نگاه كلان در حوزه نظام بانكداري است. 
حجت الاسلام غلامرضا مصباحي مقدم با بيان اينكه 
نظام بانكي به گونه اي است كه نظام اقتصادي را با 
مشكل مواجه كرده است، گفت: انباشت سرمايه  در 
بانك ها به جای هزينه در توليد تبديل به بحرانی 
عظيم در آينده ای نه چندان دور خواهد شد. وی 
افزود: ذات اين نظ��ام به گونه اي اس��ت كه عملًا 
تفاوت جدي با نظام بانكداري ربوي ندارد. وي ادامه 
داد: مشكل ديگر مشتريان بزرگ بانك ها هستند 
كه براي بانك ها بس��يار مهم هس��تند به گونه اي 
كه بانك ها حتي حاضر نيس��تند اطلاعات آنها را 
فاش كنند و در واقع مي گويند اين افراد مشتريان 
خوش حساب ما هستند. مثلًا يك مشتري هزار و 
500 ميليارد تومان وام از بانك گرفته و مثلًا 22 
شركت احداث مي كند؛ هر چقدر كه مي خواهند 
منابع را به سيس��تم بانكداري برگرداند اين كار را 
انجام نمي ده��د و فاينانس مي كن��د و وجوه را به 
شركت هاي جديد خودش اختصاص مي دهد. با 
افزايش اين ش��ركت ها اين منابع بلوكه شده و به 
سيستم بانكي باز نمي گردد، در واقع بخش اعظم 
منابع بانكي قفل است، بخشي در منابع خود و در 
بنگاه هاي طرف قرارداد آنها كه تعداد اين بنگاه ها 

هم تقريباً 160 تا 200 واحد است.

در آش�فته بازار گراني قيم�ت موادغذايي خبر رس�يد كه تا ۱5 
روز آينده قيمت گوش�ت دو نرخي شده و گوش�ت كم كيفيت و 
با كيفيت با اختلاف قيمت 5 تا 7 هزار تومان وارد بازار مي ش�ود، 
اين درحالي است كه هيچ س�ازماني براي تعيين كيفيت گوشت 
وجود ندارد و به زودي گوش�ت نيز به سرنوشت شير دچار شده 
و س�ود دونرخي ش�دن به جي�ب دلالان و واس�طه ها م�ي رود. 
طي دوماه گذش��ته قيمت انواع گوش��ت قرمز 6 هزار تومان گران 
شده و مسئولان هنوز دليل درستي براي گراني قيمت گوشت ارائه 
نكرده اند، برخي از صادرات دام زنده و برخي ديگر از كاهش توليد و 
فرارسيدن فصل پاييز خبر مي دهند، در اين ميان حاميان افزايش 
قيمت ها كه به دنبال راه هاي جديدتري براي گراني و س��ود بيشتر 
هستند اين بار دونرخي شدن قيمت گوشت را پيگيري مي كنند و 
به بهانه افزايش كيفيت و رعايت حقوق مصرف كننده به دنبال سود 

بيشتري در نيمه دوم سال هستند. 
   روستا: مي خواهند گوشت را به سرنوشت شير خام دچار كنند

رئيس هيئت مديره اتحاديه دامداران كه از مخالفان طرح دونرخي 
گوشت اس��ت در گفت و گو با »جوان« مي گويد: اينكه مصرف كننده 
بداند گوشتي كه خريداري كرده با چه كيفيتي است بسيار خوب است 
اما سازماني كه بتواند كيفيت گوشت را تعيين كند، در كشور ما وجود 
ندارد. روستا معتقد اس��ت: طراحان اين طرح به دنبال سود بيشتر و 
تضييع حقوق دامداران هستند زيرا سود هاي 3 تا 4 هزار توماني ديگر 
آنها را راضي نمي كند و دلالان و واسطه هاي توليد تا مصرف سود هاي 
بيشتري را مي خواهند كس��ب كنند. وي مي افزايد: اين سودجويان 

مي خواهند بلايي كه سر شير خام آوردند، سر گوشت هم بياورند، چرا 
كه با هزار جور ايراد گيري از ش��ير دامداران و بالا بودن بار ميكروبي، 
شير خام هزار و 400 توماني را هزار و 50 تومان مي خرند اما زماني كه 
به مصرف كننده فروخته مي شود، مشخص نيست كه شير با كيفيت 
است يا كم كيفيت... همين بازي را مي خواهند در بازار گوشت قرمز 
هم راه بيندازند، گوش��ت را با قيمت پايين از توليد كننده بخرند و با 

بسته بندي شكيل به نام با كيفيت و گران به بازار عرضه كنند. 
   ملكي: عرضه گوشت دو  نرخي الزامي است 

اما رئيس اتحاديه تهيه و توزيع گوشت گوسفند كه از مدافعان اين طرح 
است از الزامي شدن عرضه گوش��ت با تعيين كيفيت و برچسب هاي 
مجزا و اختلاف قيمت خبر داده و مي گويد: گوش��ت با كيفيت و كم 
كيفيت از 15 روز آينده در بازار عرضه مي شود و اين گوشت ها با تفاوت 

قيمت 5 تا 7 هزار تومان در مراكز عرضه فروخته خواهد شد. 
علي اصغر ملكي، با اشاره به طرح ساماندهي گوشت و توزيع كنندگان 
تصريح مي كند: گوشت با كيفيت با برچسب سفيد و گوشت كم كيفيت 
با برچسب قرمز نشان دار مي شود و واحدهاي صنفي ملزم به نصب بنر 
قيمت اين گوشت ها در مراكز عرضه هستند. ملكي اجراي اين طرح را 
سبب تأمين منافع مصرف كننده دانسته و مي افزايد: براساس اين طرح 
مراكز كشتار گوسفند نيز پس از دريافت مجوزهاي لازم مجاز به كشتار 
خواهند بود. رئيس اتحاديه تهيه و توزيع گوشت گوسفندي با اشاره به 
الزام صدور برگه فروش براي مغازه دار مي گويد، با صدور برگه فروش، 
گوشت عرضه شده قابل پيگيري اس��ت كه اين به نفع مصرف كننده 
خواهد ب��ود. با اجراي اين ط��رح مصرف كننده با آگاهي و براس��اس 

تشخيص خود گوشت مورد نظر را خريداري خواهد كرد. 
   مجمع ملي صادركنندگان: سازمان تعزيرات زير بار دو نرخي 

شدن گوشت نرود
همچنين نماينده بخش خصوصي صادركنندگان دام نيز از مخالفان طرح 
قيمت گذاري گوشت قرمز، بر اساس كيفيت است و با انتقاد از ارائه كنندگان 
اين طرح غيرمنطقي مي گويد: به هيچ عنوان سازمان تعزيرات نبايد زير 
بار اين طرح برود. منصور پوريان با اش��اره به اينكه در كش��ورهاي ديگر، 
قيمت گذاري اينچنيني براي گوشت وجود ندارد، مي افزايد: اين مسئله 
مي تواند فس��ادبرانگيز باش��د و بايد قبول كرد كه بازي جديدي از طرف 
حاميان گران ش��دن اين محصول در بازار شروع شده است. به گفته وي، 
درجه بندي روي گوش��ت، تنها مي تواند در زمان زنده بودن دام و قبل از 
كشتار صورت بگيرد. بر اين مبنا چهار رتبه محاسبه مي شود، از يك تا چهار 

ماه، چهار تا هشت ماه، هشت ماه تا يك سال و از يك سال به بالا. 
وي با بيان اينكه تمام دردس��رها و مش��كلات ما از كشتارگاه آغاز 
مي شود، مي افزايد: بعد از كشتار، ديگر نمي توان مرزبندي مشخصي 
از نظر كيفيت روي گوش��ت قرمز انجام داد، بنابراين از كجا معلوم 
كالايي كه به دس��ت مصرف كننده مي رسد، داراي همان كيفيتي 
باشد كه در برچسب آن ذكر شده است؟ مطمئناً كمتر خريداري 
مي تواند توانايي سنجش نوع گوشت را داشته باشد. رئيس مجمع 
ملي صادركنندگان دام زنده ايران، معتقد است: آنها با اجراي اين 
طرح مي خواهند دام را با نازل ترين قيمت خريداري كرده و سپس 
با توجيه درجه يك بودن، قسمت اعظم آنها را با قيمتي بالا در بازار 

عرضه كنند. اين به نوعي فريب مردم محسوب مي شود.

بازي جديد حاميان گراني گوشت در بازار  

دامداران مخالف و دلالان موافق دو نرخي شدن گوشت هستند
بهناز  قاسمی
  گزارش  2

وحید حاجی پور
  گزارش  یک

دبير ش�وراي عالي 
مناطق آزاد كش�ور   خبر

در م�ورد دس�تاوردهاي مناط�ق آزاد گفت: 
وارداتي بودن كش�ور مربوط ب�ه مناطق آزاد 
نيس�ت بلكه مربوط به همه جغرافياي ايران 
است. در همه ادوار تاريخ كشورمان يعني از 

ابتداي انقلاب تا به حال هر وقت ارز بيشتري 
در كشور بود به دنبال آن واردات بيشتر شد. 
اكبر تركان اظهار داش��ت: ما در سطح بين المللي 
هنوز مشكلاتي داريم كه علاوه بر سرزمين اصلي بر 
مناطق آزاد هم تأثير مي گذارد. روي شرايط عمومي 
كشور بايد كار شود. وي افزود: آنچه تا به امروز در 
مناطق آزاد به دست آمده ارزشمند است هر چند با 
آن چيزي كه بايد به دست مي آمد فاصله دارد. وي 
علت را در شرايط عمومي كشور دانست و خواستار 
تلاش در اين حيطه شد. گفتنی است كه با افزايش 
درآمدهای ارزی ايران در دوره های مختلف دولت ها 
برای كنت��رل تورم اق��دام به واردات ش��ديد كالا 
می كردند كه همين امر تضعيف توليدكننده های 

داخلی را در پی داشته است.

اعتراف دبير شوراي عالي مناطق آزاد كشور
ساختار بازارهاي ايران وارداتي است

فراخوان مناقصه عمومی تک مرحله اي خدمات نقلیه 
اداره کل زندان هاي استان آذربایجان شرقی 

اداره کل زندان هاي استان آذربایجان شرقی در نظر دارد مناقصه عمومی تک مرحله اي خدمات امور نقلیه 
اداره کل زندانها به شماره 200953224000003 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 
کلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکتریکی دولت (ستاد) به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و 
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکتریکی را جهت شرکت در 
مناقصه محقق سازند. * تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1395/8/8 می باشد. * مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت تا ساعت 
13 روز پنج شنبه تاریخ 1395/8/13 * مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 13 روز یکشنبه تاریخ 1395/8/23 * زمان بازگشایی پاکت ها: 
ساعت 10 روز دوشنبه تاریخ 1395/8/24  * اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه 
و ارائه پاکت ها  * آدرس: تبریز، بلوار 29 بهمن، جنب زندان مرکزي تبریز (ساختمان سابق راهنمایی و رانندگی) اداره کل زندان هاي استان 
تلفن تماس: 2-33311101  * اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 27313131 -021 دفتر ثبت 

اداره کل زندان هاي استان آذربایجان شرقینام 88969737 و 85193768

نوبت دوم 

 سياست دوگانه وزارت بهداشت
برای توليدات داخلی

جمعي از توليد كنن�دگان محصولات بهداش�تي در نامه اي، 
مداخل�ه وزارت بهداش�ت در تبليغ�ات تلويزيون�ي معرفي 

محصولات را نابجا دانستند. 
به گزارش »جوان«، در اطلاعيه توليد كنندگان آمده اس��ت: وزارت 
بهداش��ت از يك س��و مجوزهاي بهداش��تي لازم براي محصولات 
بهداشتي را صادر مي كند و از سوي ديگر اعلام مي كند كه اين موارد 
را تأييد نمي كند. جناب دينارون��د فرمودند كه »اين تبليغات مردم 
را گمراه مي كند.« اين اظهارنظر نش��ان مي دهد سياست هاي اين 
وزارتخانه عجيب ش��ده اس��ت، چراكه ابتدا مجوزهاي لازم را صادر 

مي كند و سپس اعلام مي كند كه آن را تأييد نمي كند !
بي شك صدا و سيما محصولات زير پله اي را تبليغ نمي كند و پس 
از اطمينان از درج گواهي هاي سلامت، اس��تاندارد و مدارك لازم، 
مبادرت به اي��ن امر مي كن��د. توليدكنندگان معتب��ر هم هيچ گاه 
براي چند روز فروش بيشتر حاضر نيس��تند محصول بي كيفيت را 
به مش��تري عرضه كنند چون آنها مي خواهند در اين بازار بمانند و 
رقابت كنند در نتيجه معرفي محصول زيان آور از سوي آنها با هيچ 

منطقي سازگار نيست. 
توليدكنندگان ايراني حساسيت وزارت بهداشت به سلامت مردم را 
به فال نيك مي گيرند و اعلام مي دارند اگر محصولي بدون مجوز اين 
وزارتخانه تبليغ شود قطعاً امري نارواست اما اينكه محصولات داراي 
مجوز اين وزارتخانه نيز با ابراز ترديد همين وزارتخانه روبه رو شوند 
امري است كه عجيب مي نمايد و به نظر مي رسد رسانه ملي بايد در 
برابر خواسته هاي عجيب وزارتخانه مذكور با استقلال بيشتري عمل 
كند تا كالاي توليد داخل كه داراي مجوزهاي قانوني نيز هست مجال 

معرفي به هم ميهنان را داشته باشد. 
در پايان از رس��انه ملي درخواس��ت داريم در چارچ��وب ضوابط و 
اختيارات خود، تعامل بيشتر با توليد كننده ايراني را در دستور كار 
خود قرار دهند تا اين امر در سال مزين به »اقتصاد مقاومتي« باعث 
تقويت توليد داخلي، حذف كالاي قاچاق و تشويق مردم به اعتماد 

به بازار داخل كشور شود.


